
Výroční zpráva Šachového klubu TJ MSA Dolní Benešov za s ezónu 2014/2015 
 

Úvodem této zprávy mohu s velkým potěšením konstatovat, že uplynulá sezóna byla 
ze sportovního hlediska ŠK TJ SA Dolní Benešov  jednou z nejúspěšnějších za posledních 
několik let.   
 Šachová sezóna 2014/2015 začala pro náš klub již tradičním podzimním 
soustředěním, se kterým jsme se po roční změně (pobyt na Visalajích na podzim 2013) vrátili 
na osvědčené a oblíbené místo, do SKI areálu ve Starých Hamrech. Rekreační komplex 
prošel modernizací a s pobytem i službami jsme byli tradičně velmi spokojeni.  

Od září pokračoval pod vedením trenérů Miroslava Suchánka a Lubomíra Bělky loni 
znovuotevřený kroužek dětí. Ten průběžně navštěvuje 12-15 dětí, což je oproti loňskému 
počátečnímu stavu očekávaný úbytek, nicméně s počtem docházejících dětí jsme spokojeni 
a z důvodů již se projevujících výkonnostních rozdílů bude výbor před příští sezónou nucen 
řešit otázku posílení trenérské sestavy. Někteří naši nejlepší současní mladí reprezentanti již 
odrůstají do dorosteneckého věku, a proto další koncepční práci s mládeží považujeme za 
velmi důležitou. 
 Naše sportovně výkonnostní aktivity se tradičně dělily mezi dlouhodobé soutěže 
družstev a individuální soutěže jednotlivců. 

V sezóně 2014/2015 jsme soutěže družstev dospělých obsadili stejně jako 
v předchozí sezóně pěti týmy. Největší radost a sportovní úspěch nám letos připravilo „A“ 
družstvo, které pod vedením kapitánské dvojice Jaroslav Melecký a Pavel Rakús zcela 
překvapivě zvítězilo ve velice silně obsazeném krajském přeboru. Tento vynikající výsledek 
znamená po několika letech návrat do druhé ligy, což je výkonnostně třetí nejvyšší soutěž 
družstev v České republice! Ve velmi silné a vyrovnané soutěži bylo naším cílem po 
nepřesvědčivém začátku soutěž odehrát bez záchranářských starostí, ale dlouhá série 
dalších vítězství a jedné remízy nakonec znamenaly senzační vítězství a již zmiňovaný 
postup do druhé ligy. B družstvo, pod taktovkou Radomíra Vavřínka, stejně jako loni hrálo 
krajskou soutěž. V regionální skupině C sice chtělo zopakovat loňské vítězství, ale nad naše 
síly tentokrát bylo především družstvo Slezanu Opava B. Mimo suverénní Slezan byla i tato 
soutěž velmi vyrovnaná a naše béčko po sedmi výhrách a třech porážkách obsadilo pěkné 
druhé místo. Do této skupiny krajské soutěže se v uplynulé sezóně zapojilo i naše C 
družstvo, které mělo patřit dle výkonnostních předpokladů k družstvům bojujícím pouze o 
záchranu. Výborné výkony a zodpovědný přístup většiny z těch, kteří nakonec za céčko 
nastupovali, zajistily konečné velmi pěkné sedmé místo. Ještě lepší je však samotný bodový 
zisk, který byl jen o dva body menší, než zaznamenalo družstvo Bruntálu na 4. místě. 
Úspěch našeho céčka podtrhuje skutečnost, že se úspěšně zapojili i někteří naši mladí 
reprezentanti. Organizačně i výkonnostně se o úspěch velmi zasloužil mimo jiné kapitán 
družstva Lumír Kramář. Z personálních důvodů se však bohužel budeme muset vzdát 
opakované účasti céčka v krajské soutěži, jelikož bychom po postupu A družstva do ligy 
museli v jeden hrací den zajistit start našich prvních tří družstev. Céčko tedy v příští sezoně 
bude startovat v okresním přeboru. V něm v uplynulé sezóně suverénně zvítězilo naše D 
družstvo, když v deseti utkáních, vedeno kapitánem Lubomírem Bělkou,  zvítězilo a pouze 
jednou povolilo soupeři z Budišova zápasovou remízu. I déčko, z výše popsaných důvodů, 
se musí vzdát práva postupu do krajské soutěže a opět bude usilovat o úspěch v okresním 
přeboru. Naše páté družstvo E reprezentovalo stejně jako loni v okresní soutěži. I zde jsme 
si vedli velmi dobře. Éčko obsadilo celkově čtvrté místo, když do soutěže již podstatnou 
měrou zasáhli naši nejmenší. Za zajímavou zmínku jistě stojí fakt, že kapitánka družstva 
Jitka Vavřínková v několika utkáních nominovala v podstatě družstvo  dívčí!  

Nelze opomenout ani skutečnost, že po několika letech jsme obsadili i krajský přebor 
družstev mladších žáků. Naši nejmenší v jednodenním turnaji v Krnově srdnatě bojovali ze 
všech sil, aby nakonec obsadili velmi pěkné páté místo, když ještě v posledním kole trápili 
jednoho z favoritů TJ Ostrava. Naše děti do poslední chvíle bojovaly o medaili a dokonce i o 
postup na republikové finále. Bohužel nám odrůstají dětí starší a letošní krajský přebor 
družstev starších žáků jsme neobsadili. 



Celkově lze tedy naše účinkování v soutěžích družstev dospělých v sezóně 
2014/2015 hodnotit s velmi velkou spokojeností. Dvě naše družstva své soutěže vyhrála, 
jedno obsadilo druhé místo, další pak čtvrté a sedmé místo. Vrátili jsme se do druhé ligy, do 
krajské soutěže bychom mohli nominovat hned tři družstva, do soutěží dospělých se již 
zapojily děti z tréninkového kroužku. Nejmenší děti velmi dobře reprezentovaly v krajském 
přeboru družstev mladších žáků. 

Individuálních soutěží jednotlivců se účastnili především naši mladí reprezentanti. 
Pochvalu zaslouží slečny Tereza Gemsová a Kateřina Janošová. Katka Janošová zvítězila 
v seriálu krajského přeboru mládeže jednotlivců v kategorii dívek do 12 let a zajistila si tak 
postup na podzimní Mistrovství ČR. Tam jí může doprovodit i Terezka Gemsová, která si 
právo startu vybojovala celkově třetím místem v kategorii dívek do 14 let. Děvčata se na 
MČR mohou potkat se třemi sestrami Vavřínkovými, které v našem klubu hostují a postup si 
vybojovaly v rámci jihomoravského kraje. Do seriálu KP, ale i dalších turnajů, ještě úspěšně 
zasáhli především stále se zlepšující Pavel Gemsa, dále Marek Janoš, sourozenci Jakub a  
Ondřej Křefcí, Marek Janoš, Julie Stříbná, Hynek Baturný, Kryštof Kastowský a Jan Vitásek.  

Sourozenci Janošovi a Terezka Gemsová, spolu s Vojtěchem Vinárkem, velmi dobře 
reprezentovali naši obec, klub a ZŠ v letošním přeboru škol. V kategorii 6-9 tříd se 
z okresního kola probojovali do krajského přeboru, ve kterém obsadili konečné 9. místo. Po 
loňském odchodu Pavla Gemsy se nepodařilo zopakovat vynikající postup do republikového 
finále, konečné umístění v krajském kole je asi výsledkem reálných možností letošního 
školního družstva.  

Naši dospělí reprezentanti se průběžně zúčastňují i několika individuálních turnajů 
jednotlivců, v největším počtu tradičně obsazujeme prestižní jarní šachový festival Ostravský 
koník. 

Za zmínku stojí i individuální úspěchy na nejvyšší republikové úrovni našich mladých 
odchovanců a hostujících hráčů. Svůj životní úspěch zaznamenal Tadeáš Kriebel na 
podzimním Mistrovství světa juniorů v Indii, kde jako mladší v kategorii do 20 let obsadil 
v absolutní světové konkurenci skvělé 11. místo. V dalším průběhu sezóny se Tadeášovi 
podařilo dosáhnout na titul Mezinárodního mistra, v jarním republikovém přeboru 
v praktickém šachu pak obsadil druhé místo v kategorii juniorů do 20 let a svůj další 
republikový extraligový titul získal letos Tadeáš v družstvu suveréna posledních let 
Šachového klubu z Nového Boru. Naše hostující žačka Anička Vavřínková spolu se svou 
starší sestrou Eliškou reprezentovaly Českou republiku na podzimním Mistrovství Evropy 
mládeže v gruzínském Batumi, kde se však ve velmi silné mezinárodní konkurenci nijak 
výrazněji neprosadily. Anička následně opět uspěla na jarním republikovém MČR mládeže, 
ve kterém jako mladší v kategorii dívek do 12 let obsadila pěkné 4. místo. V květnu pak 
nejmladší ze sester Vavřínkových Maruška zvítězila na MČR dívek do 8 let a od 20. září 
2015 nás bude reprezentovat na letošním Mistrovství Evropy mládeže v chorvatském 
přímořském městě Poreč. 

Stejně jako v minulých letech, jsme uspořádali dva velké individuální turnaje, svým 
významem daleko přesahující hranice našeho města a okresu. V září proběhl ve velkém sále 
Kulturního domu za účasti 134 hráčů již 28. ročník tradičního mezinárodního turnaje 
Memoriálu Karla Osmančíka, který byl opět součástí Grand Prix ČR. V březnu na stejném 
místě, opět za hojné účasti téměř 140 dětí, vyvrcholil v Dolním Benešově svým finálovým 
turnajem seriál krajského přeboru mládeže v rapid šachu. Oba turnaje se již staly kromě své 
vysoké sportovní úrovně i velmi prestižní společenskou událostí.  

Letošní úspěšná sezóna našeho klubu byla zakončena aktivní účastí na Sportovním 
dni města Dolní Benešov, který se uskutečnil v sobotu 6.6.2015. 

Závěrem si dovolím vyslovit veřejné blahopřání čtyřem dlouholetým činovníkům ŠK 
TJ MSA Dolním Benešov. Významné životní jubileum v roce 2015 oslavili, resp. ještě oslaví 
p. Alfons Tomíček, Radomír Vavřínek, Lubomír Bělka a Blažena Krieblová. Všem srdečně 
blahopřeji a děkuji za průběžně vykonávanou obětavou práci ve prospěch našeho ŠK. 

Šachový klub TJ MSA Dolní Benešov touto cestou děkuje městu Dolní Benešov a 
všem našim příznivcům za jejich průběžnou podporu a přízeň.  



Šachový klub TJ MSA Dolní Benešov se svou aktivní činností bude i nadále snažit 
dobře reprezentovat naše město nejen na sportovním poli. Věříme, že i díky šachu bude 
Dolní Benešov nadále významným místem moravskoslezského regionu.  

Průběžné informace o aktuálním dění, výsledcích a událostech nejen v Šachovém 
klubu TJ MSA Dolní Benešov můžete sledovat na internetových stránkách: http://sachy-
msa.dolnibenesov.net/index.php 
 
 
Ing. Tomáš Vavřínek, 
prezident ŠK TJ MSA Dolní Benešov  


